
ДИРЕКТНИ ПРЕДСЕДНИЧКИ ИЗБОРИ - ГАРАНТ
ДЕМОКРАТИЈЕ  И ВОЉЕ ГРАЂАНА

Један од предуслова де-
централизације свакако
је и избор председника оп-
штине на непосредним
изборима. У склопу
пројекта Асоцијације ло-
калних медија Србије
„Партнерством кроз де-
централизацију“ питали
смо наше суграђане шта
је по њиховом мишљењу
демократичније у избору
градоначелника - председ-
ника општина, непо-
средни избори или избори
по вољи странака које
чине локалну власт.

ИЗУДИН ШАНТИЋ -
предузетник

Сматрам да је најбоље да
грађани бирају председника
општине на директан на-
чин. Тако би смо добили
председника оштине са пу-
ним капацитетом и леги-
тимитетом који би на ос-
нову широко исказаног по-
верења бирача имао све
услове да управља општи-
ном. То би требало да се
поново уведе у нашу пар-
ламентарну праксу и у нови
изборни систем. У том слу-
чају би Општинско веће из-
губило на значају и било
би више као саветодавни
орган председника оп-
штине а он би, будући да је
непосредно изабран, имао
могућност да самостално
доноси одлуке битне за раз-
вој општине.

МУЈЕСИРА ХОЏИЋ -
пензионерка

Ја мислим да грађани на не-
посредним изборима треба
да бирају председника оп-
штине. И не само њега већ
и све одборнике. Наравно
то подразумева више кан-
дидата како би избор на
тако важне функције био
потпуно демократски. Да
би грађани добили спо-
собног и честитог пред-
седника требало би да буду
упознати са биографијама
кандидата. Мислим да би
бирачи гласали за оног ко
нема мрље и иза кога стоје
пословни и лични успеси
а не за кандидата кога су
истакле политичке странке.
Овако је судбина општине
и свих нас препуштени
странкама а не грађанима.
СЕНАД ЛУИНОВИЋ-

адвокат

Директно бирање пред-
седника општине од стране
грађана је нај демократич-
нији начин доласка на ову
функцију. Тада бирачи гла-
сају за личност која има свој
план, програм и визију раз-
воја општине иза којих
мора да стоји својим ан-
гажманом. Ако грађани тај
и план и циљ препознају

као свој опредељују се за
кандидата кога сутра могу
да прозивају или опозову.У
том случају би морало да
дође до измене неких про-
писа који би омогућили да
функција председника не
буде доведена у питање од
стране Општинског већа
или Скупштине и да његов
рад не би био блокиран.
ВИДА ДОСКОВИЋ-

правница

Ја сам за непосредно би-
рање председника општине
од стране грађана а не од
политичких партија. Само
је глас бирача сигуран, по-
уздан и меродаван показа-
тељ да су избори демо-
кратски и да су грађани ти
који одређеној личности
дају легитимитет и пове-
равају функцију управљања
општином и њено вођење.

ДЕЈАН РУЖИЋ - 
незапослени филолог

Свакако сам за опцију не-
посредних избора за пред-
седника општине. Као што
је на нивоу државе уређен
избор за председника ре-
ално би било да  такав при-
нцип буде пресликан и на
општине. Грађани хоће да
гласају за човека а не за по-
литичку странку чиме би

председничка функција де-
финитивно ушла у зону ле-
гитимитета а избори у
сферу стварне демократије.
ЉУБИША ПУРИЋ -

незапослени

Председника општине
треба бирати искључиво на
директним изборима. То је
најпоштенији начин да гра-
ђани добију некога ко ће
стати на чело општине. Не-
посредни избори  дају
праву слику мишљења би-
рача  о одређеном канди-
дату у некој општини и
само такав избор је демо-
кратски. Избор председ-
ника не треба препустити
странкама које имају своје
договоре и интересе па на
крају председник општине
„испадне“ неко шесн`ести.

СРЕТЕН ДИВАЦ – 
пензионер

Апсолутно сам за то да гра-
ђани бирају председника
општине. Из простог раз-
лога што грађани најбоље
знају ко може да предста-
вља њихове интересе. С
друге стране грађани, зато
што су га изабрали, могу и
да траже од председника да
испуњава обећања. Овако,
председник  није у обавези
да се грађанима оправдава
за своје неуспехе већ само
ономе ко га је бирао а то су
странке. Странке наравно,
никад неће признати да су

кандидовале погрешног чо-
века... Зато су непосредни
избори најмеродавнији и
најдемократичнији начин
избора председника оп-
штине.

МАРИНА
МАРТИНОВИЋ - 

незапослена

Боље је да грађани бирају
председника на дирекним
изборима јер би тада би-
рали особу за коју сматрају
да је најбоља. Ипак, с друге
стране кад размислим, гра-
ђани  имају више користи
од председника који је изаб-
ран као страначки канди-
дат на парламентарним
из6орима. 
АМЕЛА ТУРКОВИЋ -

незапослена

Садашњи начин избора
председника је искључиви
резултат страначких дого-
вора. Партије „избаце“ свог
кандидата и прате га вели-
ком кампањом. Такође, ако
партији не одговара, она га
може сменити у Скуп-
штини. Све је опет у ру-
кама партијских договора
и грађани се ту ништа не
питају. Мислим да је
најбоље кад грађани добију
председника каквог они
желе а то је могуће једино
на директним изборима. То
омогућава да се за функцију
председника кандидује и
нестраначка личност. 


